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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicaliştii din silvicultură pichetează Ministerul Mediului, Apelor şi 

Pădurilor 

Federaţia Sindicatelor din Silvicultură Silva (FSSS) organizează miercuri 

pichetarea Ministerului Mediului, Apelor şi Pădurilor (MMAP), potrivit unui 

comunicat remis de organizaţia sindicală. 

 

Una din revendicările silvicultorilor este acordarea alocaţiilor legale pentru 

susţinerea administrării fondului forestier proprietate publică a statului, 

administrării ariilor naturale protejate, creşterii şi ameliorării cailor de rasă, 

susţinerii activităţilor de împăduriri, precum şi pentru menţinerea locurilor de 

muncă la Regia Naţională a Pădurilor - Romsilva. 

 

FSSS mai solicită sprijinul Ministerului Mediului, Apelor şi Pădurilor pentru 

dotarea cât mai urgentă a personalului silvic cu atribuţii de pază a fondului 

forestier cu armament de serviciu, cu uniformă de serviciu, cu mijloace de apărare, 

de intervenţie şi de deplasare, conform prevederilor Statutului personalului silvic şi 

ale Codului Silvic. 

 

De asemenea, Federaţia Sindicatelor din Silvicultură Silva solicită intervenţia 

MMAP pentru punerea în aplicare a prevederilor Legii nr. 234/2019 de modificare 

şi completare a Statutului personalului silvic, act normativ care a creat baza legală 

necesară pentru redarea demnităţii profesiei de silvicultor, pentru întărirea 

autorităţii silvicultorilor în exercitarea atribuţiilor de serviciu, pentru asigurarea 

dotărilor necesare desfăşurării activităţii personalului silvic în teren, pentru 

includerea în categoria locurilor de muncă în condiţii speciale a anumitor activităţi 

din silvicultură şi pentru asigurarea unor condiţii decente de muncă şi de salarizare 

a personalului silvic. 
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Silvicultorii mai cer Ministerului Mediului adaptarea sistemului de urmărire a 

materialului lemnos SUMAL la necesităţile reale ale sectorului silvic din România, 

pentru evitarea blocajelor în activitatea administratorilor de păduri şi a operatorilor 

economici.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Propunerea pentru funcţia de ministru al Sănătăţii - anunţată miercuri de 

USR PLUS 

Propunerea pentru funcţia de ministru al Sănătăţii va fi făcută publică, miercuri 

dimineaţa, de USR PLUS, după ce marţi seara liderii coaliţiei de guvernământ au 

anunţat că s-a ajuns la un consens în privinţa continuării guvernării. 

 

Liderii celor trei formaţiuni aflate la guvernare - PNL, USR PLUS, UDMR - au 

început încă de luni discuţiile privind deblocarea situaţiei după demiterea lui Vlad 

Voiculescu de la portofoliul Ministerului Sănătăţii. Marţi seară, aceştia au anunţat 

că au convenit să semneze o completare a acordului politic, care să ducă la 

creşterea încrederii între parteneri şi îmbunătăţirea funcţionării guvernării. 

 

"Am intrat în această discuţie în coaliţie cu nevoia şi încrederea că vom găsi 

soluţiile necesare pentru a asigura buna funcţionare a coaliţiei în continuare şi le-

am găsit. (...) Toate forţele politice prezente în această coaliţie s-au investit şi ele 

cu aceste soluţii. Ca urmare a înţelegerii din această seară, mâine (miercuri - n.r.) 

vom face o propunere pentru un nou ministru al Sănătăţii, propunere pe care o veţi 

afla mâine dimineaţă", a declarat preşedintele executiv PLUS, Dragoş Tudorache. 

 

Liderul liberalilor, Ludovic Orban, a vorbit despre faptul că formaţiunile politice 

din coaliţia de guvernare "sunt conştiente de responsabilitatea pe care o au de a 

asigura buna guvernare a României". 

 

"După două zile de discuţii serioase pe care le-am purtat, am convenit să semnăm o 

completare la acordul de coaliţie, care să aducă proceduri şi puncte de vedere care 

să ducă la creşterea încrederii între parteneri, la îmbunătăţirea mecanismelor de 

funcţionare a coaliţiei", a spus Orban. 

https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/14/update-premierul-citu-l-a-revocat-din-functie-pe-ministrul-sanatatii-vlad-voiculescu-vicepremierul-barna-interimar-la-ministerul-sanatatii--696272
https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/14/update-premierul-citu-l-a-revocat-din-functie-pe-ministrul-sanatatii-vlad-voiculescu-vicepremierul-barna-interimar-la-ministerul-sanatatii--696272
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La finalul discuţiilor de marţi, premierul Florin Cîţu a susţinut că s-a făcut un pas 

important pentru o guvernare mult mai eficientă. 

 

"Aşa după cum am spus, coaliţia merge mai departe", a anunţat Cîţu. 

 

Vicepremierul Dan Barna, copreşedinte USR PLUS, a subliniat că s-a depăşit "o 

situaţie delicată" şi a arătat că funcţionarea şi succesul coaliţiei "ţin de încredere, 

respect şi reguli". 

 

Despre actul adiţional al acordului de coaliţie, vicepremierul Kelemen Hunor, 

preşedintele UDMR, a susţinut că acesta nu conţine "lucruri extraordinare, 

extravagante", ci doar "lucruri care vor asigura o funcţionare coerentă, decizii 

coerente în coaliţie, atât la nivel guvernamental, cât şi în Parlament". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 DOCUMENT Ce prevede noul protocol negociat de liderii coaliției PNL – 

USR PLUS – UDMR 

Liderii PNL, USR PLUS și UDMR au convenit, marți seara, după șase ore de 

negocieri, asupra unor completări la protocolul de funcționare a coaliției, document 

consultat de G4Media.ro. Aceste completări la acordul politic sunt menite să pună 

capăt crizei politice începute pe data de 14 aprilie, după ce premierul Florin Cîțu l-

a demis pe Vlad Voiculescu de la ministerul sănătății. 

 Citește aici acordul integral semnat de liderii coaliției 

Potrivit informațiilor G4Media.ro, liderii coaliției ar fi dezbătut intens numele 

viitorului ministru al sănătății. USR PLUS ar fi susținut-o pe Ioana Mihăilă, actual 

secretar de stat, pentru funcția de ministru al Sănătății. 

Numele viitorului ministru al sănătății ar urma să fie anunțat miercuri dimineața. 

Potrivit noului protocol, liderii coaliției se angajează să nu se submineze public 

reciproc, iar o eventuală cerere de revocare a unui ministru să fie transmisă tuturor 

partnenerilor de guvernare. Protocolul mai prevede participara la decizie a tuturor 

membrilor guvernului. 

https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/20/citu-coalitia-merge-mai-departe-a-fost-facut-un-pas-important-pentru-o-guvernare-mai-eficienta--700245
https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/20/citu-coalitia-merge-mai-departe-a-fost-facut-un-pas-important-pentru-o-guvernare-mai-eficienta--700245
https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/20/barna-coalitia-pnl-usr-plus-udmr-a-depasit-astazi-o-situatie-delicata--700264
https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/20/barna-coalitia-pnl-usr-plus-udmr-a-depasit-astazi-o-situatie-delicata--700264
https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/20/act-aditional-la-acordul-de-guvernare-coalitia-functioneaza-pe-principiul-solidaritatii-si-colegialitatii--700282
https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/20/kelemen-hunor-am-reusit-sa-ajungem-la-un-consens-in-privinta-continuarii-guvernarii--700252
https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/20/kelemen-hunor-am-reusit-sa-ajungem-la-un-consens-in-privinta-continuarii-guvernarii--700252
https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/20/kelemen-hunor-am-reusit-sa-ajungem-la-un-consens-in-privinta-continuarii-guvernarii--700252
https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/04/Acord-aditional-Coalitie-20-aprilie-2021.pdf
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Liderii PNL, USR PLUS și UDMR au convenit ca o serie de reforme până la 

sfârșitul anului, printre care și adoptarea unui nou cod electoral și adoptarea legilor 

justiției. 

Cele mai importante prevederi din Acordul politic al coaliției 

 Responsabilitatea politică se asumă împreună, cu participarea la decizie a 

tuturor membrilor coaliției și a premierului. Deciziile politice majore se iau 

colegial cu acordul formațiunilor din coaliție. 

 Coaliția, prim-ministrul și membrii guvernului își asumă să nu adopte poziții 

publice prin care să submineze activitatea și agenda guvernamentală și a 

membrilor guvernului. Comunicarea publică se va face în spirit de susținere 

reciprocă și solidaritate. 

 Dat fiind că primul ministru a fost învestit cu încrederea membrilor acestei 

coaliții, prerogativa constituțională a prim-ministrului privind 

trimiterea cererii de revocare a unui ministru catre Presedinte se 

exercită după informarea prealabilă a formațiunii care l-a propus pe 

ministru, pe baza unor argumente cuprinse într-o evaluare obiectivă făcută 

de premier și după o dezbatere în coaliție. 

 Performanța ministerială este evaluată periodic, având ca reper programul de 

guvernare votat de Parlament și deciziile de parcurs ale Coaliției de 

guvernare, iar performanța guvernului va fi evaluată periodic în cadrul 

Coaliției de Guvernare. 

 Agenda Coaliției: ședintele de coaliție se vor desfășura în fiecare luni, o dată 

la Camera Deputaților, o dată la Senat 

 Fiecare partid din coaliție va asigura secretariatul prin rotație, timp de o 

lună. 

 Temele de pe agendă se vor anunța în prealabil la secretar și vor fi agreate de 

către lideri la începutul ședinței de coaliție. 

 Ședințele de coaliție vor lua în dezbatere agenda politică guvernamentală și 

agenda politică parlamentară. 
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 Pot fi invitați, în funcție de subiecte, reprezentanți ai grupurilor parlamentare 

și miniștri. 

 Agenda guvernului și procesul de prioritizare al actelor normative vor fi 

decise de prim-ministru împreună cu vicepremierii, în ședința săptămânală 

ulterioară ședinței pregătitoare de guvern organizata de SGG. 

 Agenda ședinței de guvern va fi agreată la acest nivel și ulterior transmisă 

ministerelor și în spatiul public 

Agenda parlamentară 

 Coaliția de guvernare functionează în baza programului de guvernare și a 

unor decizii colegiale luate în formatele mai sus menționate. Agenda 

parlamentară și deciziile de vot in Parlament urmează prioritățile din 

programul de guvernare 

 În lipsa consensului în Coaliție pe anumite proiecte legislative sau pe alte 

teme decât cele cuprinse în programul de guvernare, grupurile parlamentare 

ale partidelor componente pot acționa în afara Coaliției cu anunțarea 

prealabilă a partenerilor, și după refuzul lor de a susține respectivele 

inițiative 

Priorități 

 Vaccinarea împotriva COVID-19 rămâne o prioritate a Guvernului și a 

Coaliției 

 Guvernul va publica săptămânal datele cu privire la vaccinare, numărul de 

doze administrate, dispozitia pe centre, procentele de persoane  vaccinate din 

categoriile prevazute în actul normativ adoptat de Guvern. 

 Toți miniștrii coaliției trebuie să ia măsuri pentru creșterea accesului la date 

publice, transparentizarea execuției bugetare, contracte și achiziții publice 

acolo unde există. 

 Reformele în domeniul sănătatii vor continua: transparența și eficiența 

investițiilor în infrastructura spitalicească, reforma managementului 

spitalelor. 
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 Reforma pensiilor speciale pe principiul contributivității pana la finalul 

anului. 

 Adoptarea legilor pe justitie până la final de an ( cu principiile din 

instrumentele internaționale ratificate de România, precum și cu 

recomandările formulate în cadrul mecanismelor europene – MCV, GRECO 

și Comisia de la Venetia) 

 Operaționalizarea Comisiei de Cod electoral, în baza unui mandat agreat de 

coaliție. 

 Calendar asumat pentru adoptare pozitie politică și implementare privind 

deconcentratele (instituțiile deconcentrate) 

 Coaliția creează un grup de lucru permanent pentru eficientizarea 

funcționării statului. 

Context 

G4Media.ro a anunțat încă de marți dimineața că soluția de ieșire din criză spre 

care se îndreaptă PNL și USR PLUS este semnarea unui nou protocol de 

colaborare guvernamentală, potrivit surselor G4Media.ro. Protocolul ar aduce o 

schimbare majoră, cerută de USR PLUS: orice remaniere se va face doar după 

discuții cu șefii de partide. 

Premierul Florin Cîțu a recunoscut indirect luni seară într-un interviu la Digi24 

discuțiile pe această temă, spunând că ”eu nu am nevoie de un document scris, 

vorbesc cu miniștrii. Tot ce avem pentru o guvernare bună este deja în Constituție, 

este deja în protocol. Dacă președinții partidelor de coaliție doresc să introducă 

modificări este ok, cât timp atribuțiile mele constituționale nu vor fi afectate”. 

Cu alte cuvinte, Cîțu nu vrea ca atribuțiile premierului de remaniere a unor miniștri 

să fie îngrădite prin acest nou protocol, dar liderii USR PLUS insistă și e posibil ca 

președinții PNL și UDMR să accepte în noul protocol prevederi care să prevadă 

discuții în coaliție înaintea unei eventuale remanieri. 

(Sursa: G4Media) 
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 Raluca Turcan: Niciun salariu al angajaţilor din Educaţie şi din Sănătate nu 

va scădea după elaborarea noii legislaţii privind salarizarea bugetarilor 

Ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale, Raluca Turcan, a precizat că niciun salariu 

al angajaţilor din Educaţie şi din Sănătate nu va scădea după elaborarea noii 

legislaţii privind salarizarea bugetarilor. 

„În Memorandum (privind stabilirea principiilor pentru reanalizarea salarizării 

bugetarilor, n.r.) am spus că se stabileşte acelaşi salariu de bază în plată în funcţie 

de care toate sporurile intră după aceea în salariul de bază al fiecărui angajat, acele 

sporuri pe care le primesc toţi angajaţii. (…) Dacă acele sporuri sunt date pentru 

toţi angajaţii, de ce să nu fie incluse în salariul de bază, reaşezat salariul de bază pe 

grilă, iar dacă ajungi să dai un spor, acela să fie pentru condiţii excepţionale de 

muncă sau motivaţional. Ca să răspund scurt şi ferm: nu va scădea niciun venit în 

Sănătate. Punct. Nu va scădea niciun venit nici în Sănătate, nici în Educaţie, pentru 

că vorbim despre sporuri care se dau fie pentru anumite specialităţi, cum e în 

Sănătate, fie pentru anumite activităţi, şi atunci se face o reaşezare pe grila de 

salarizare a respectivelor profesii”, a afirmat Rauca Turcan, marți seara, la Digi24. 

Ministrul Muncii a menţionat că în prezent în sistemul public există dezechilibre 

uriaşe în ceea ce priveşte salarizarea. 

„Este o metodă simplă, care s-a mai aplicat în 2010 şi 2011 şi a dat rezultate, doar 

că după aceea ghiciţi ce majoritate parlamentară a venit şi a creat iarăşi excepţii şi 

excepţii, iar legea unitară a ajuns să fie profund neunitară. Există în mod vădit în 

spaţiul public o tendinţă de dezinformare, în special din partea unor actori politici 

care se simt oarecum vinovaţi pentru că după atâta timp petrecut la guvernare avem 

în sistemul public de salarizare nişte inechităţi crase, nişte dezechilibre uriaşe, 

soldate cu costuri din banii publici care se resimt în fiecare an, pentru că orice 

inechitate în sistemul public de salarizare a condus la procese în justiţie, recuperări 

salariale, plăţi din urmă”, a precizat Raluca Turcan. 

Memorandumul care stabileşte principiile care vor sta la baza reanalizării şi 

elaborării cadrului legal privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice a 

fost adoptat în şedinţa de Guvern de joi, iar ministerele au la dispoziţie 30 de zile 

să transmită propunerile privind politica de salarizare în sistemul public. 
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„Acest memorandum a fost semnat de către toate ministerele şi reprezintă practic 

angajamentul pe care ministerele îl iau ca într-o perioadă de 30 de zile să prezinte 

propriile soluţii, propria viziune pentru familiile ocupaţionale pe care le 

coordonează, astfel încât să reaşezăm sistemul de salarizare pentru personalul plătit 

din fonduri publice. Există o intenţie clară de a provoca tensiuni sociale minţind că 

Guvernul şi Ministerul Muncii vor tăia veniturile oamenilor. Şi aceasta este o 

intoxicare şi, de obicei, prinde pentru că sunt mulţi oameni nelămuriţi, mulţi 

oameni îngrijoraţi de veniturile pe care le au. Dar în acelaşi timp să ştiţi că sunt 

foarte mulţi oameni convinşi că în această perioadă sunt şi oameni politici şi alţi 

amatori care din asta trăiesc, din intoxicare”, a susţinut Raluca Turcan, la finalul 

şedinţei de Guvern de joi, citată de Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul ar urma să aprobe bugetul Administraţiei Fondului pentru Mediu 

Guvernul ar urma să aprobe în şedinţa de miercuri bugetul Administraţiei Fondului 

pentru Mediu (AFM), potrivit unei declaraţii a ministrului de resort, Barna 

Tanczos. 

 

"În şedinţa de guvern din această săptămână vom prezenta bugetul AFM. Se va 

aproba acest buget miercuri (21 aprilie - n.r.), astfel încât să putem lansa cât mai 

repede programele "Rabla Clasic", "Rabla Plus" şi "Rabla pentru electrocasnice". 

Am dublat bugetul pentru "Rabla Plus"şi, practic, numărul de maşini care vor 

beneficia de un asemenea sprijin. Este vorba despre zile şi vreau să aştept ziua de 

miercuri, pentru a avea bugetul aprobat şi apoi voi comunica şi ziua şi ora de 

lansare a programului "Rabla"", a declarat luni Barna Tanczos. 

 

Proiectul de act normativ privind AFM nu figurează pe ordinea de zi ordinară a 

şedinţei de guvern, urmând să fie adoptat pe ordinea de zi suplimentară. 

 

În şedinţa de guvern urmează să fie aprobate, potrivit ordinii de zi afişate pe site-ul 

SGG, printre altele, un proiect de hotărâre pentru modificarea Regulamentului 

privind organizarea şi desfăşurarea procedurilor pentru valorificarea bunurilor 

scoase din funcţiune, precum şi a celor scoase din rezervele proprii aflate în 
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administrarea Ministerului Afacerilor Interne, aprobat prin Hotărârea Guvernului 

nr. 81/2003. 

 

"Pentru armonizarea prevederilor Regulamentului cu dispoziţiile Legii nr. 

217/2019, prin proiectul de act normativ se propune: modificarea articolului 7/1, 

astfel încât animalele de serviciu sau destinate serviciului scoase din funcţiune sau 

declasate să fie excluse de la valorificare; abrogarea articolului 414, întrucât 

animalele de serviciu sau destinate serviciului scoase din funcţiune sau declasate 

nu vor mai face obiectul transmiterii fără plată (una dintre modalităţile de 

valorificare prevăzute de Regulament), iar cedarea cu titlu gratuit a acestora se 

realizează în conformitate cu dispoziţiile Legii 217/2019", se arată în nota de 

fundamentare a proiectului. 

 

Totodată, Guvernul va decide, printr-o serie de hotărâri, cu privire la acordarea 

cetăţeniei române mai multor sportivi de performanţă străini. 

 

Executivul va aproba şi un memorandum cu tema: Monitorizarea şi evaluarea 

complexă pe bază trimestrială a acţiunilor întreprinse de Guvern pentru 

îndeplinirea Programului de guvernare, activităţii ministerelor şi diseminarea 

rezultatelor.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ludovic Orban anunță finalul mandatului de Avocat al Poporului pentru 

Renate Weber: Rapoartele de activitate ale CNA, SRTv şi SRR vor fi 

dezbătute în plen 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban, a anunţat că un plen reunit va 

avea loc săptămâna viitoare, probabil marţi, pentru a dezbate şi vota rapoartele de 

activitate ale CNA, SRTv şi SRR. Acesta a adăugat că în funcţie de cum 

finalizează raportul comisiile juridice, este posibil să intre în plen şi procedura 

demiterii Avocatului Poporului. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ludovic-orban_88.html
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„Săptămâna viitoare va fi un plen comun, cel mai probabil marţi. Vom consulta 

liderii de grup şi vom stabili săptămâna viitoare data plenului. E un plen în care 

trebuie să finalizăm procedurile de constituire a grupurilor parlamentare de 

prietenie. S-a luat decizia introducerii pe ordinea de zi a şedinţei Camerelor reunite 

şi constituirea Grupului Pro America. Vom avea pe ordinea de zi puncte legate de 

CNA, de TVR şi SRR, rapoarte. În funcţie de ce se va întâmpla la comisiile 

juridice legate de procedura de demitere a Avocatului Poporului, dacă se 

finalizează raportul. Vom stabili în Birourile permanente reunite de săptămâna 

viitoare ordinea de zi finală pentru plen”, a afirmat Ludovic Orban marţi la 

Parlament. 

Comisiile pentru cultură reunite ale Camerei Deputaţilor şi Senatului au respins 

rapoartele de activitate ale Societăţii Române de Televiziune şi ale Societăţii 

Române de Radiodifuziune pentru anii 2017, 2018 şi 2019, condusă în prezent de 

Doina Gradea. Rapoartele vor fi dezbătute într-un plen reunit, iar dacă Parlamentul 

le respinge, atunci va fi numită o conducere interimară a SRTv şi SRR. 

Birourile Naţionale ale USR şi PLUS au decis, săptămâna trecută, să sprijine 

candidatura lui Liviu Popescu pentru postul de director interimar al Societăţii 

Române de Radiodifuziune (SRR). Decizia a fost luată în urma unei competiţii 

deschise. 

Demersurile de revocare a lui Renate Weber din funcţia de Avocat al Poporului au 

început în luna februarie. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministerul Mediului lansează programele Rabla Clasic 2021 şi Rabla Plus 

2021 

Ministerul Mediului, Apelor şi Pădurilor organizează miercuri evenimentul de 

lansare a programelor Rabla Clasic 2021 şi Rabla Plus 2021, potrivit unui 

comunicat al instituţiei. 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/renate-weber_285.html
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Evenimentul de lansare are loc în faţa sediului MMAP şi marchează şi startul 

etapei finale a competiţiei "Best Electric Car in Romania 2021", organizată în 

premieră de AutoExpert Media. Astfel, toate modelele electrice participante în 

competiţie vor fi prezente la eveniment. 

 

Ediţia din acest an a programului "Rabla Clasic" va avea un buget total de 440 de 

milioane de lei, cu 35 de milioane de lei mai mare decât în 2020, ceea ce va 

permite achiziţionarea a peste 55.000 de autovehicule noi, mai puţin poluante. 

 

Pentru 2021, în cadrul acestui program, va fi majorată atât prima de casare - de la 

6.500 de lei la 7.500 de lei, cât şi ecobonusul pentru tehnologia hibrid - de la 2.500 

de lei la 3.000 de lei, precum şi ecobonusul GNC/GPL/emisii sub 96 de grame 

CO2/km - de la 1.000 de lei la 1.500 de lei. 

 

Suma maximă ce va putea fi decontată din costurile unei maşini noi prin "Rabla 

Clasic" poate ajunge la aproximativ 2.250 de euro, în condiţiile în care 

ecobonusurile pot fi combinate între ele şi adăugate la prima de casare. 

 

Tot anul acesta va exista o nouă ediţie a programului "Rabla Plus", cu cel mai mare 

buget de la lansare, respectiv 400 de milioane de lei, dublu faţă de anul anterior. În 

acest context, în 2021 se păstrează neschimbată cea mai mare primă din Europa 

pentru maşinile electrice, respectiv 10.000 de euro pentru "full electric" şi circa 

4.500 de euro pentru maşini hibride plug-in, dar nu mai mult de 50% din valoarea 

autovehiculului nou. 

 

Pe baza bugetului alocat în acest an, prin "Rabla Plus" vor putea fi achiziţionate 

până la 6.600 de maşini electrice 100% şi aproximativ 5.000 de maşini hibride 

plug-in, conform datelor ministerului de resort 

(Sursa: Agerpres) 
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 De ce nu poți să-ți plătești online taxele și impozitele la toate primăriile? 

Ministrul Teleman ar vrea amenzi pentru instituțiile care nu se înrolează în 

Ghișeul.ro 

Ministrul Digitalizării, Ciprian Teleman, consideră că este necesară completarea 

cadrului legal cu o serie de măsuri penalizatorii/amenzi aplicate primăriilor care nu 

respectă obligativitatea înrolării în Ghișeul.ro, platforma națională de plată online a 

taxelor și impozitelor, potrivit unui răspuns al ministrului la interpelarea unui 

deputat. Pe de altă parte, Ministerul Dezvoltării susține, într-un răspuns pe aceeași 

temă la o interpelare diferită din Parlament, că primăriile au autonomie și decid cu 

privire la cheltuielile bugetelor locale. 

 

Informația pe scurt: 

 Ministrul Digitalizării, Ciprian Teleman (USR-PLUS), consideră că ar trebui 

completat cadrul legal astfel încât primăriile să fie amendate pentru că nu 

respectă obligația legală de a se înrola în platforma Ghișeul.ro 

 Ministerul Dezvoltării, condus de Attila Cseke (UDMR) are o altă părere, 

subliniind faptul că primăriile au autonomie administrativă și financiară și 

decid singure cu privire la cheltuielile bugetelor locale. 

 Ministerul Dezvoltării mai arată că primăriile au o serie de costuri la 

interconectarea sistemelor proprii cu platforma Ghișeul.ro. 

 Legislația din 2010 care a dus la crearea Sistemului Național Electronic de 

Plată (SNEP-Ghișeul.ro) are o mare hibă: a impus instituțiilor publice 

obligația de a se înrola în acest sistem, fără a prevede sancțiuni sau amenzi. 

 Ghișeul.ro este un proiect IT public-privat, în care platforma IT a fost pusă 

gratuit la dispoziția statului de către APERO - Asociația pentru Plăți 

Electronice din România, fiind creată de către Indeco Soft din Baia Mare, 

una din firmele membre ale acestei asociații. 

 Statul, prin Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR), a pus la 

dispozitie și suportă costurile legate de partea hardware pentru această 

platformă. 
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 George Anghel, fostul director executiv al APERO, și cel care a fost timp de 

10 ani liderul proiectului Ghișeul.ro, a explicat pentru HotNews.ro ce 

cheltuieli de înrolare are o primărie, de ce nu ar fi fezabile amenzile și cât de 

captiv ar fi statul cu această platformă IT dezvoltată în parteneriat public-

privat. 

 

Ghișeul.ro - Sistemul Național Electronic de Plată (SNEP) - folosit în prezent de 

peste un milion de utilizatori (persoane fizice și juridice) pentru plata online cu 

cardul a taxelor, impozitelor și a amenzilor este unul dintre puținele proiecte IT de 

succes ale statului, dar nu este numai meritul autorităților. 

 

Ghișeul.ro este un proiect IT public privat, lansat în luna martie 2011, în care 

platforma IT a fost pusă gratuit la dispoziția statului de către APERO - Asociația 

pentru Plăți Electronice din România, fiind creată de către Indeco Soft din Baia 

Mare, una din firmele membre ale APERO. 

 

Statul a venit cu partea hardware pentru această platformă, care este în prezent 

administrată de Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR). 

 

Lucrurile nu au mers bine la început, fiind nemulțumiri de comisionul la 

tranzacțiile cu cardul, dar și de hibele legislative care au legiferat acest sistem - 

Hotărârea de Guvern 1235/2010 - care obligă instituțiile publice să se înroleze în 

Ghișeul.ro, fără a conține nicio sancțiune ori amendă în cazul în care nu s-ar 

respecta obligația de înrolare. 

 

Între timp, comisionul la plata taxelor și impozitelor online a ajuns la maxim 30 de 

lei sau 1% din valoarea plății, dar nu este achitat de cetățeni, ci de instituțiile 

publice la care faci plata. Pe de altă parte, aspectul lipsei sancțiunilor legale pentru 

instituțiile care nu vor să se înroleze în această platformă a statului a rămas. 

 

Două interpelări diferite din Camera Deputaților au adresat recent problema 

numărului redus de primării înrolate în această platformă în contextul pandemiei de 

COVID-19 când plata online de acasă a taxelor ar fi fost de preferat cozilor la 

ghișee pentru plata dărilor către stat. 

https://www.ghiseul.ro/ghiseul/public
https://apero.ro/
https://apero.ro/
https://www.adr.gov.ro/
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-11762912-dezastru-plata-online-taxelor-ghiseul-unele-primarii-vor-suporte-contribuabilii-comisionul-tranzactie-altele-acuza-comunicarea-hartie-pentru-adera-sistem.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-11762912-dezastru-plata-online-taxelor-ghiseul-unele-primarii-vor-suporte-contribuabilii-comisionul-tranzactie-altele-acuza-comunicarea-hartie-pentru-adera-sistem.htm
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 Ministrul Digitalizării: Este necesară completarea cadrului legal cu o serie 

de măsuri penalizatorii/amenzi aplicate UAT-urilor care nu respectă 

obligativitatea demersului de înrolare 

 

Astfel, deputatul PNL Radu Marin Moisin, a adresat luna trecută către ministrul 

Digitalizării, Ciprian Teleman (USR-PLUS) mai multe întrebări printre care și 

următoarea: 

 "Sunteți de părere că reintroducerea unui cadrul legal de obligativitate este 

varianta optimă pentru ca toate unitățile administrativ-teritoriale din 

România să fie înrolate pe platforma online ghiseul.ro?" 

 

Ministrul Teleman i-a răspuns în această lună, subliniind că "până în acest moment 

au fost înrolate în Ghișeul.ro - 733 de UAT-uri, că Ministerul Digitalizării are 

campanii de informare a primăriilor privind obligativitatea înrolării și avantajele 

folosirii platformei și că este necesar să se introducă amenzi pentru instituțiile care 

nu se înrolează. 

 "Considerăm că este necesară completarea cadrului legal cu o serie de 

măsuri penalizatorii/amenzi aplicate UAT-urilor care nu respectă 

obligativitatea demersului de înrolare.", se arată în răspunsul Ministrul 

Digitalizării, Ciprian Teleman. 

Întrebat când estimează că procesul de înrolare a tuturor unităților administrativ 

teritoariale va fi finalizat, Ministrul Teleman a răspuns că estimează ca "într-un 

interval de 2 ani să fie finalizată înrolarea tuturor UAT-urilor." 

 Secretar de stat în Ministerul Dezvoltării: Primăriile au autonomie și decid 

singure cu privire la cheltuielile bugetelor locale 

 

O altă interpelare pe aceeași temă a fost făcută luna trecută de către deputatul USR-

PLUS Brian Cristian, de această dată către Ministerul Dezvoltării, condus de Attila 

Zoltan Cseke (UDMR). 

 

 

http://www.cdep.ro/pls/parlam/interpelari2015.detalii?idi=62045&idl=1
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-04-20-24749083-0-raspuns-teleman.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-04-20-24749083-0-raspuns-teleman.pdf
http://www.cdep.ro/pls/parlam/interpelari2015.detalii?idi=61919&idl=1
http://www.cdep.ro/pls/parlam/interpelari2015.detalii?idi=61919&idl=1
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Răspunsul Ministerului Dezvoltării a venit la finele lunii martie din partea 

secretarului de stat din acest Minister, Claudiu-Vasile Răcuci, care subliniază 

că "autoritățile publice locale au autonomie și decid cu privire la cheltuielile 

bugetelor locale." 

Mai mult, acesta arată că primăriile au o serie de costuri la înrolarea în platforma 

Ghișeul.ro: 

 

"Întrucât cheltuielile privind înregistrarea în Sistemul Național Electronic de Plată 

(SNEP) și interfațarea, inclusiv cele aferente conectării la acestea, sunt suportate de 

către instituțiile publice (..) autoritățile asdministrației publice locale sunt cele care 

stabilesc prioritățile în finanțarea cheltuielilor publice locale. Fundamentarea și 

aprobarea acestora se efectuează în strictă corelare cu posibilitățile reale de 

încasare a veniturilor bugetelor locale estimate a se realiza, iar angajarea 

cheltuielilor se face numai în limita creditelor bugetare aprobate (..)." 

 

Acesta mai spune că în contextul excepțional generat de pandemia de COVID-19, 

"Ministerul Dezvoltării a transmis autorităților publice locale, în data de 3 

noiembrie 2020, recomandarea de a se înrola în Ghișeul.ro, având în vedere 

necesitatea atât a susținerii resurselor financiare ale contribuabililor, cât și a 

asigurării încasării unor sume certe periodice la bugetul de stat consolidat." 

 George Anghel, fostul lider de proiect Ghișeul.ro: Amendarea primăriilor 

pentru lipsa înrolării în Ghișeul.ro nu este fezabilă și ar crea probleme în lanț 

 

HotNews.ro a adresat acum 6 zile către Autoritatea pentru Digitalizarea României 

(ADR) întrebări legate de costurile pe care le au primăriile la înrolarea în 

Ghișeul.ro și a situației în care se află în prezent parteneriatul public-privat cu 

această platformă în continuă dezvoltare, dar nu am primit răspunsuri până la 

publicarea acestui articol. 

 HotNews.ro va publica răspunsurile ADR imediat ce le vom primi. 

 

În același timp, HotNews.ro a vorbit și cu George Anghel, fostul director executiv 

al APERO și lider de proiect la Ghișeul.ro în cei 10 ani de la lansarea acestuia. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-04-20-24749081-0-raspuns-ministerul-dezvoltarii.pdf


CNSLR Fratia |  Revista Presei 21 aprilie 2021 16 

 

George Anghel a renunțat de curând la proiectul Ghișeul.ro pentru a se ocupa de un 

alt proiect IT - ConectX, o platformă IT care încearcă interconectarea instituțiilor și 

a cetățenilor prin instrumente digitale precum identitate electronică, semnătură 

digitală în cloud, declarații și cereri online, mesagerie electronică, chat certificat, 

partajarea ecranelor, audio și video conferințe, arhive electronice, plăți electronice, 

traduceri în timp real și multe altele, toate într-un mediu securizat. 

 

Ce spune acesta despre ideea amendării primăriilor care nu se înrolează în 

Ghișeul.ro? O astfel de măsură ar crea probleme în lanț, susține acesta. 

 

"Acest lucru nu este absolut deloc fezabil. Câtă vreme administrația centrală nu 

preia costurile operaționale de interconectare în SNEP la bugetul central astfel 

încât să degrevezi instituțiile de aceste costuri, instituțiile nu pot fi nici obligate și 

nici amendate dacă nu se înrolează. Mai mult, dacă s-ar lua, această măsură nu ar 

face decât să genereze probleme în lanț la nivelul instituției care a dat amenzile 

pentru ca instituțiile nu vor plăti aceste amenzi, iar cine le-a dat va fi ”luat la rost” 

de Curtea de Conturi cu privire la ”de ce nu a făcut demersuri să le încaseze”. 

 

Modalitatea cea mai elegantă de a rezolva această problema este ca la nivelul ADR 

să se constituie bugetul necesar pentru ca instituția să cumpere conectorii de la cei 

mai mari furnizori din Romania de soft care acționează în zona administrației 

publice locale, conectori pe care ulterior să îi pună la dispoziție instituțiilor cu titlu 

gratuit.", a declarat pentru HotNews.ro George Anghel. 

 Ce costuri sunt pentru primării la înrolarea în Ghișeul.ro? Între 1000-5000 

de euro, dar între timp aceste costuri au scăzut 

 

Fostul director executiv al APERO a detaliat și ce costuri au primăriile la înrolarea 

în Ghișeul.ro și comisioanele percepute de către bănci. 

 

"Este vorba de costul pe care furnizorii de aplicații îl percep pentru a conecta 

aplicația interna de taxe si impozite locale cu sistemul. În fapt este un conector care 

trebuie făcut pentru a permite ca datele să fie transferate în ambele sensuri.  

https://www.conectx.net/
https://www.conectx.net/
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Unii dintre furnizori percep și o taxă lunară pentru mentenanța acestui conector. 

Costul perceput de furnizori variază, respectiv al mentenanței, variază de la 

furnizor la furnizor. 

 

Din câte știu din piață de-a lungul timpului au fost percepute costuri între 1000-

5000 euro sau chiar mai mult. În ultimul timp au tot scăzut. Din punctul meu de 

vedere aceste costuri ar trebui să nu mai fie, pentru că au fost amortizate de 

furnizor de ani de zile. De aceea am spus că ADR ar putea să le ia pe bugetul ei (nu 

ar fi un cost de nesuportat) și să le dea gratuit la toți. 

 

Comisioanele variază în funcție de negocierea pe care primăria a făcut-o cu banca 

care a implementat plata electronică. De principiu comisionul este sub 1% la toate 

primăriile, însă el depinde de numărul de plăți pe care primăria le încasează, 

comisionul scăzând pe măsură ce numărul de plăți crește.", a precizat George 

Anghel. 

 Ce costuri sunt cu platforma Ghișeul.ro și cine are drept de proprietate 

asupra sa? 

 

HotNews.ro a abordat și problema costurilor și rolurilor pe care le au ADR și 

APERO în privința dezvoltării Ghișeul.ro și a dreptului de proprietate asupra 

platformei. 

 

"Asociația de Plăți Electronice din România a dezvoltat Ghișeul.ro. Cum însă 

APERO nu are capabilități de dezvoltare software, asociația a contractat la unul 

dintre membrii APERO aceste servicii de dezvoltare. Firma care a fost contractată 

ca să facă dezvoltarea propriu zisă fiind Indeco Soft din Baia Mare. Dreptul de 

proprietate este al APERO, asociația fiind cea care a suportat costurile creării 

sistemului. 

 

Aici trebuie menționat ca APERO a dorit de mai multe ori transferul acestor 

drepturi către ADR însă acest lucru nu s-a întâmplat din diverse motive, unul dintre 

ele fiind acela că a fost mai confortabil pentru ADR ca APERO să continue să 

suporte costurile de operare ale sistemului.", a declarat George Anghel. 
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 Cine se ocupă de dezvoltarea Ghișeul.ro și ce costuri sunt legate de serviciile 

de mentenanță si suport? 

 

"APERO coordonează activitățile, Indeco Soft realizând efectiv operațiunile. 

Costurile diferă foarte mult de la lună la lună, în funcție de nevoile proiectului. În 

ultimul an costurile au crescut semnificativ determinate de numărul mare de 

operațiuni ce trebuie făcute mai ales prin prisma volumelor crescute, integrărilor ce 

s-au făcut și numărului mai mare de utilizatori care solicită suport.", a explicat 

fostul director executiv al APERO. 

 Ce costuri are statul/ADR cu Ghiseul.ro și care este rolul ADR în acest 

proiect? 

 

"ADR suportă costurile cu infrastructura hardware și costurile cu echipa de suport 

pe care o are intern. ADR este conform normelor legislative in vigoare instituția 

care deține dreptul legal de a deține și administra SNEP (Ghiseul.ro) iar din 

perspectiva protocolului care există între APERO și ADR este beneficiarul 

proiectului. 

 

ADR face suportul tehnic al echipamentelor hardware: să aibă curent, sistemul de 

operare să fie actualizat, etc. + echipa de suport utilizatori (este vorba despre 

nivelul 1 de suport, pentru ca nivelul 2 de suport <cel tehnic> este ținut de APERO 

prin Indeco)", a spus Anghel. 

 Există discuții privind preluarea în totalitate de către stat a gestionarii 

integrale a acestei platforme? 

 

"Așa cum am menționat anterior, APERO a făcut permanent demersuri de predare 

a proiectului către ADR, dar acest lucru nu s-a materializat. APERO a creat softul, 

firma respectivă fiind doar contractată pentru a presta niște servicii de dezvoltare 

software. 
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Având în vedere rata de adopție pe care a atins-o platforma, aceasta ar trebuie 

preluată în totalitate de către statul român, urmând ca statul român să își asume nu 

doar costurile de întreținere, dezvoltare continuă, progres tehnologic, suport și 

asistență tehnică ci și responsabilitatea unui astfel de sistem.", a declarat George 

Anghel, fostul lider de proiect al Ghișeul.ro. 

 Platforma Ghișul.ro are componente care pot fi realizate numai de firma care 

a creat softul? Ar fi cumva statul captiv din punct de vedere IT dacă ar 

prelua integral această platformă? 

 

"Teoretic nu pentru ca platforma nu este vreo chestie de geniu. Însă este vorba 

despre o relație care a mers bine de 10 ani și s-a format un soi de preferință în 

aceasta relație. NU aspectul soft este cel care dă 'dependența', ci expertiza pe care 

Indeco, sub coordonarea APERO (eu fiind lider de proiect), a acumulat-o de-a 

lungul anilor în administrarea sistemului. Indeco chiar a făcut o treaba foarte bună 

și au fost întotdeauna rezonabili. O schimbare de furnizor ar genera riscuri 

importante. 

 

ADR ar putea face negociere cu sursa unică, cu Indeco Soft, pentru mentenanța 

Ghișeul.ro, având în vedere istoricul excelent și astfel APERO va ieși din proiect. 

 

Problema nu este captivitatea în sine, ci costul pe care îl ai cu această 

captivitate. Din punct de vedere al platformei Ghișeul.ro, cei de la Indeco Soft sunt 

extraordinar de rezonabili. 

 

Având în vedere importanța sistemului, eu aș fi văzut crearea la nivelul ADR a 

unei echipe interne pentru aceste proiect și în 2-3 ani să faci transferul de expertiză 

la echipa interna - în acest fel ADR se va asigura că va putea ține costurile sub 

control.", a mai declarat George Anghel. 

 Captivitatea IT a statului: Cazul Sistemului Electronic de Achiziții Publice, 

dezvoltat de UTI 
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De notat că HotNews.ro a scris recent despre o altă platforma IT strategică a 

statului - Sistemul Electronic de Achiziții Publice (SEAP), dezvoltată de grupul 

UTI, controlat de Tiberiu Urdăreanu, care are în componența sa o aplicație pentru 

care dreptul de proprietate este la UTI și doar UTI ar putea asigura mentenanța 

acestei aplicații. 

 

Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR) a încheiat luna trecută un acord 

cadru pe 3 ani cu o valoare de peste 9,32 milioane de lei (fără TVA) cu grupul 

UTI, care a câștigat o licitație deschisă pentru furnizarea de servicii de suport, 

asistență tehnică și mentenanță software pentru Sistemul Electronic de Achiziții 

Publice (SEAP). Înainte de a fi atribuită, licitația a fost contestată, o firmă 

reclamând lipsa accesului la codul sursă al unei aplicații cheie din SEAP, aplicație 

dezvoltată de UTI, companie ce a dezvoltat noul sistem de achiziții publice în 

2018. Situația a fost tranșată în instanță. 

 

O breșă de securitate la Ghișeul.ro a fost recent remediată 

Revenind la Ghișeul.ro ar mai fi de amintit și faptul că recent Alexandru-Ionuț 

Panait, un tânăr cercetător în securitate cibernetică, a descoperit recent o breșă 

majoră de securitate la Ghișeul.ro, sistemul național de plată a taxelor și 

impozitelor, care ar fi putut afecta datele personale a milioane de români. Acesta a 

sesizat autoritățile și împreună cu experții CERT-RO și ai Autorității pentru 

Digitalizarea României, vulnerabilitatea a fost eliminată. Alexandru Panait a 

explicat pentru Adevărul cum a descoperit vulnerabilitatea și cum ar fi putut fi 

exploatate datele a milioane de români. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministerul Economiei are 37 de companii de stat listabile, dar multe au 

probleme grave 

Ministerul Economiei are un portofoliu de 37 de companii de stat care sunt listabile 

la bursa, dar dintre acestea 28 au problem financiare grave, a anuntat Claudiu 

Nasui, ministrul Economiei, Antreprenoriatului si Turismului. 
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"Bursa nu exista decat in societati capitaliste. Comunismul nu are bursa, are 

altceva, are organ planificator central. Bursa este echivalentul organului 

planificator central din capitalism. La stat modul de luare a deciziilor nu se bazeaza 

pe profit si pierdere, ci pe un imperativ politic: ne-a spus politicianul X sau 

politrucul X sa facem lucrul acela, pe acela il facem. Face pierderi, nu-i nicio 

problema, pentru ca sacul fara fund al statului exista si e finantat din banii tuturor 

contribuabililor", a afirmat ministrul la cadrul videoconferintei cu tema "Piata de 

Capital - Bursa in anul crizei sanitare si al incertitudinilor economice", organizata 

de Profit.ro. 

 

Potrivit lui, acesta este un lucru care ar trebui sa se schimbe in Romania. 

 

"Aceste reforme trebuie sa se intample intr-un mod cat mai rapid prin listarea si 

transparentizarea acestor companii. Strategia noastra, la Ministerul Economiei, pe 

langa discutiile pe care le avem pentru a lista mai multe companii care sunt 

listabile, dintr-un numar de 37 unde ministerul are capital majoritar, excluzand 

filialele, 28 au grave probleme financiare, fie ca sunt cu pierderi an de an, fie sunt 

cu datorii foarte mari la bugetul de stat, fie sunt in insolventa sau chiar in faliment. 

Avem un portofoliu destul de dificil", a mai spus Nasui. 

 

Ministrul crede ca trebuie sa inchidem aceste gauri negre cat mai repede si 

companiile care sunt listabile trebuie sa fie listate. 

 

Acesta a adaugat ca a fost demarat un proces de reforma in companiile de stat, prin 

care vor fi numiti in functii de conducere oameni competenti. 

 

"Trebuie sa ducem lucrurile catre un sistem si un model economic de succes care a 

functionat deja in alte tari. Nu trebuie sa inventam roata. Daca aceste companii le 

tinem in letargia in care au fost pana acum o sa continue tot asa si o sa fie tot gauri 

negre. Trebuie sa schimbam ceva si cred ca cu aceasta guvernare vom reusi sa 

facem lucrul acesta. Companiile de stat care au mers bine sunt, in general, 

monopoluri, pentru ca managementul de stat nu conduce la performanta.  

 

https://ziare.com/economie/stiri-economice/merita-sa-investim-in-companiile-farmaceutice-de-pe-bvb-sau-nu-1637855
https://ziare.com/economie/stiri-economice/merita-sa-investim-in-companiile-farmaceutice-de-pe-bvb-sau-nu-1637855
https://ziare.com/economie/datorii/
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Daca ne uitam si la CV-urile oamenilor care sunt numiti in diverse functii in CA-

uri (Consilii de Administratie, n.r.), in conducerile companiile nici nu au 

capacitatea sa duca la acea performanta. Noi am inceput un proces de reforma in 

aceste companii. Un prim pas este sa numim oameni competenti si specialisti", a 

mai afirmat Nasui. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Virgil Popescu participă miercuri la Forumul Energiei 2021 

Bucureşti, 21 apr /Agerpres/ - Ministrul Energiei, Virgil Popescu, participă 

miercuri la cea de-a treia ediţie a Forumului Energiei, organizat de publicaţia 

Financial Intelligence în format online. 

 

Printre temele de discuţie se află tranziţia către o energie curată, fără emisii - 

tranziţia energetică - oportunitate economică; PNRR, Fondul de modernizare şi 

Fondurile Structurale 2021-2027: trei surse importante de finanţare din fonduri 

europene a proiectelor din energie; finanţarea prin PNRR (Energii regenerabile şi 

eficienţă energetică; Valul renovării - Fondul pentru reabilitare energetică şi 

seismică); liberalizarea pieţei de energie şi gaze naturale; strategia de investiţii a 

companiilor de stat din energie. 

 

Vor lua cuvântul, printre alţii, ministrul de resort, Virgil Popescu; Sigfried 

Mureşan, Raportor al Parlamentului European privind finanţarea Green Deal; 

Cristian Buşoi, Preşedintele Comisiei pentru Industrie, Cercetare şi Energie, 

Parlamentul European; Bende Şandor, Preşedinte Comisia pentru industrii şi 

servicii, Camera Deputaţilor; Cristina Prună, vicepreşedintele Camerei Deputaţilor; 

Zoltan Nagy-Bege, vicepreşedinte ANRE; Bogdan Chiriţoiu, preşedintele 

Consiliului Concurenţei; Cosmin Ghiţă, CEO Nuclearelectrica; Bogdan Badea, 

CEO Hidroelectrica; Corina Popescu, CEO Electrica; Lăcrămioara Diaconu, 

membru Directoratul Complexului Energetic Oltenia; Răzvan Nicolescu, fost 

ministru al Energiei.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Zece noi programe de inzestrare pentru Armata Romaniei. Ministerul 

Apararii a primit aprobarea Parlamentului 

Ministerul Apararii Nationale a primit, marti, aprobarea comisiiilor reunite pentru 

aparare, ordine publica si siguranta nationala din Camera Deputatilor si Senat 

pentru a demara zece noi programe de inzestrare, prevazute a se derula in urmatorii 

ani. 

 

Se au in vedere diferite sisteme de armament si masini de lupta, dar si autovehicule 

tactice blindate. 

 

Potrivit Ministerului Apararii noile programe de inzestrare sunt: 

 

1. Sisteme C4I cu capabilitati de integrare ISTAR; 

2. Sistem UAS tactic clasa I; 

3. Sistem armament individual tip NATO; 

4. Aparatura optica si optoelectronica - Etapa I; 

5. Masina de lupta a infanteriei, pe senile; 

6. Echipamente si sisteme de detectie, avertizare, decontaminare si protectie 

(individuala si colectiva) CBRN; 

7. Sistem de razboi electronic mobil; 

8. Modernizare sistem artilerie antiaeriana Oerlikon Model GDF 103 la standardul 

sistem artilerie antiaeriana cu capacitati CRAM; 

9. Sistem de securitate si aparare cibernetica; 

10. Autovehicule tactice blindate de tip usor. 

 

"Aceste programe vor fi initiate incepand de anul acesta, in functie de posibilitatile 

de bugetare si de prioritatile stabilite de catre categoriile de forte si comandamente, 

si au in vedere operationalizarea tintelor de capabilitati obligatorii in cadrul 

procesului NATO de planificare a apararii", a transmis, marti, MInisterul apararii, 

printr-un comunicat d epresa. 

 

 

https://ziare.com/stiri/securitate/
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"Ministerul Apararii Nationale urmareste sincronizarea programelor majore de 

inzestrare ale Armatei Romaniei cu industria nationala de aparare prin adoptarea 

unor masuri coerente si predictibile. Realizarea mentenantei echipamentelor 

militare si integrarea productiei unor componente de catre unii operatori economici 

raspund unei cerinte de securitate nationala. Inzestrarea cu tehnica performanta va 

permite adaptarea noastra la noile conditii ale mediului de securitate si indeplinirea 

misiunilor si obligatiilor ce revin Armatei Romaniei, in plan national si 

international", a afirmat ministrul Apararii, Nicolae Ciuca, in sedinta comuna a 

celor doua comisii. 

 

Solicitarea cu privire la initierea programelor de inzestrare a fost adresata in 

temeiul legii care instituie obligatia autoritatii contractante de a solicita aprobarea 

prealabila a Parlamentului pentru initierea procedurii de atribuire, in cazul in care 

valoarea estimata a contractului, fara TVA, este egala sau mai mare decat 

echivalentul in lei a 100 de milioane de euro. 

 

In baza Acordului politic national privind cresterea finantarii pentru aparare, 

bugetul Ministerului Apararii Nationale a fost stabilit, incepand cu anul 2017, la 

doua procente din PIB, fapt ce a creat conditiile pentru initierea unor programe de 

inzestrare strict necesare modernizarii Armatei Romaniei. 

 

"Alocarea bugetara, impreuna cu Analiza strategica a apararii aprobata de C.S.A.T. 

si cu prevederile Programului de guvernare 2020-2024, vor conduce spre o 

structura de forte avand capabilitati cu un grad sporit de sustenabilitate si 

interoperabilitate, flexibile, robuste, mobile, superioare din punct de vedere 

tehnologic, rapid dislocabile si capabile sa fie angajate in operatii", a mai transmis 

MInisterul Apararii. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/nicolae-ciuca/
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 Ministrul Stelian Ion, după întâlnirea cu ambasadorii statelor UE: „Vom 

folosi toate instrumentele de care dispunem, pentru a repara şi consolida 

independenţa justiţiei” 

Ministrul Justiției, Stelian Ion, a avut o întrunire, joi, în format videoconferinţă, cu 

ambasadorii la Bucureşti ai statelor din Uniunea Europeană. 

Subiectele abordate în cadrul întâlnirii au fost: proiectul legii de desființare a 

Secției Speciale de Investigare a Infracțiunilor din Justiție (SIIJ), pachetul legilor 

justiției, modificarea Codului Penal și a Codului de Procedură Penală, prioritățile 

Ministerului Justiției pentru finanțarea acordată prin Planul Naţional de Redresare 

și Rezilienţă (PNRR). 

Ministrul Stelian Ion a accentuat importanța respectării, în procesul de legiferare, a 

recomandărilor cuprinse în rapoartele MCV, GRECO şi a avizelor Comisiei de la 

Veneţia. Diplomaţii participanţi au subliniat că progresele în domeniul justiţiei sunt 

aşteptate şi vor fi apreciate în contextul MCV şi al Mecanismului privind Statul de 

Drept. Intervenienții au salutat sesizarea Comisiei de la Veneţia de către ministrul 

Justiţiei, afirmând că este foarte important ca legile să fie elaborate în deplin acord 

cu propunerile şi avizele acestui for. 

„Așteptările societății românești sunt foarte mari. În ultimii ani am exersat 

democrația şi am demonstrat că putem apăra principiile statului de drept în 

România. Vom folosi toate instrumentele de care dispunem, pentru a repara şi 

consolida independenţa justiţiei. În acest proces, contăm pe sprijinul Comisiei 

Europene şi al Statelor Membre”, a declarat ministrul Ion. 

Referitor la proiectele incluse în PNRR, Stelian Ion a informat că proiectul major, 

a cărui finanţare se solicită prin PNRR, este digitalizarea justiţiei. Demersul este 

necesar pentru îmbunătăţirea accesului la justiţie şi pentru eficientizarea 

funcţionării sistemului judiciar. Pe lângă acesta, sunt solicitate finanţări pentru 

îmbunătăţirea infrastructurii instanţelor, a penitenciarelor şi a Agentiei Nationale 

de Administrare a Bunurilor Indisponibilizate. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Euro atinge un nou maxim istoric, al doilea in aceasta saptamana 

Leul s-a depreciat, marti, 20 aprilie, cu 0,18 bani fata de euro, moneda europeana 

atingand un nou maxim istoric, in conditiile in care cursul calculat de Banca 

Nationala a Romaniei (BNR) este de 4,9279 lei/euro. 

 

BNR a cotat luni euro la 4,9261 de lei. 

 

Pe de alta parte, leul a castigat teren in fata dolarului american, care a ajuns la 

4,0872 lei, fata de cursul de luni, respectiv 4,0937 lei/dolar. 

 

Moneda nationala s-a apreciat fata de francul elvetian cu 1,84 bani (-0,41%). 

Astfel, marti, cotatia francului a ajuns la 4,4613 lei, comparativ cu 4,4797 lei luni. 

Totodata, aurul s-a ieftinit cu 3,06 lei (-1,3%), pana la 232,2817, de la 235,3486 

lei, cat se stabilise in sedinta precedenta. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Centrul de Soluţionare a Litigiilor în Domeniul Bancar: Aproape 650 de 

români au trimis în T1 cereri pentru găsirea unor soluţii amiabile în relaţia cu 

băncile şi IFN-urile, în creştere cu 20%. După expirarea perioadei de 

amânare a ratelor, băncile recomandă negocierea cu consumatorii 

Peste 708.000 de români au solicitat băncilor în 2020 şi 2021 amânarea plăţii 

ratelor, la care se adaugă clienţii care au cerut acest lucru IFN-urilor, iar în aceste 

condiţii instituţiile bancare recomandă ca,după expirarea perioadei de amânare, 

situaţia creditelor şi a ratelor să fie renegociată cu clienţii, arată un comunicat al 

 Centrului de Soluţionare Alternativă a Litigiilor în domeniul Bancar (CSALB). 

”În acest moment nu mai putem vorbi de bănci care nu se implică în soluţionarea 

alternativă. Vorbim, în schimb, de bănci care se implică mai mult şi de bănci care 

se implică mai puţin. Din fericire, vorbim deja de mii de negocieri care s-au purtat 

în cadrul CSALB, dintre care aproximativ 2.000 s-au încheiat cu împăcarea părţilor 

şi cu acceptarea soluţiei propuse de conciliatori.  

https://ziare.com/bnr/
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Este un proces de schimbare a unei mentalităţi: sunt tot mai puţine instituţiile care 

clasează multe cereri, iar cele mai mari bănci din sistem arată o deschidere spre 

negociere, inclusiv în relaţia directă cu propriii clienţi”, spune Alexandru 

Păunescu, Preşedintele Colegiului de Coordonare al CSALB. 

Potrivit reprezentanţii băncilor, analizarea situaţiilor individuale şi găsirea 

soluţiilor personalizate sunt mai dezirabile decât moratoriile care oferă soluţii 

generale. 

Aproape 650 de români (cu 20% mai mulţi decât în T1 2020) au trimis cereri către 

CSALB în primele trei luni ale acestui an, pentru identificarea unor soluţii amiabile 

în relaţia cu băncile şi IFN-urile. Din totalul cererilor primite, 440 sunt adresate 

băncilor, iar 204 IFN-urilor. 

Numărul total de dosare constituite în T1 2021 a ajuns la 130, dintre care 127 au 

fost formate în relaţia cu băncile, în vreme ce la nivelul IFN-urilor au fost 

constituite doar 3 dosare. Faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, se înregistrează 

o scădere cu 15% a numărului de dosare formate. 

Totodată, 54 de cereri au fost soluţionate amiabil de către comercianţi, după 

sesizarea CSALB (comercianţii au negociat direct cu consumatorii), respectiv 39 

de cereri soluţionate amiabil de bănci şi 15 cereri soluţionate amiabil de către IFN-

uri. Numărul de soluţionări amiabile a crescut în comparaţie cu aceeaşi perioadă a 

anul trecut cu aproximativ 23%. 

În primele trei luni ale anului, 94% dintre negocieri s-au încheiat cu împăcarea 

părţilor şi doar în 6% dintre dosare una din părţi sau ambele au refuzat soluţia 

propusă de conciliatorii CSALB. 

”Am văzut cum acţiunile băncilor s-au accelerat, volumul de lucru a fost foarte 

mare dintr-o dată, într-o perioadă scurtă. În perioada pandemiei băncile au fost 

supuse unei cereri mai mari chiar şi de 20 de ori decât într-o perioadă obişnuită. 

Acest câştig de viteză, de procesualizare mai rapidă, de determinare a situaţiei 

individuale a clienţilor pe tipuri de probleme şi experienţa pe care o are CSALB, ar 

trebui preluate şi folosite în continuare în relaţia cu clienţii. Pe de altă parte, ştiu că 

aşteptarea clienţilor noştri este să putem schimba condiţiile contractuale pur şi 

simplu, în funcţie de piaţă.  
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Dar, mai ales în situaţii de criză, acest lucru poate însemna costuri pe care chiar şi 

băncile nu şi le pot asuma. Aşadar, aşteptările trebuie să fie echilibrate”, a precizat 

Florin Dănescu, Preşedintele executiv al Asociaţiei Române a Băncilor. 

CSALB este o entitate înfiinţată ca urmare a unei Directive europene şi 

intermediază gratuit şi în mai puţin de trei luni negocierea dintre consumatori şi 

bănci sau IFN-uri pentru contractele aflate în derulare. Consumatorii din orice 

judeţ al ţării pot trimite cereri către Centrul de Soluţionare Alternativă a Litigiilor 

în domeniul Bancar (CSALB) completând un formular online. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Începe vaccinarea anti-COVID prin centrele mobile 

Vaccinarea anti-COVID prin centrele mobile începe miercuri, conform 

unui anunţ făcut de preşedintele Comitetului naţional de coordonare a activităţilor 

privind imunizarea împotriva SARS-CoV-2, Valeriu Gheorghiţă. 

 

"Începe activitatea de vaccinare prin centrele mobile. (...) Avem 14 judeţe 

identificate în care vom demara pentru moment această etapă de vaccinare. Sigur 

că vor intra, rând pe rând, şi alte judeţe. (...) Avem şapte judeţe în care vor fi 

dislocate aceste centre mobile de vaccinare. În celelalte judeţe, acolo unde există 

spaţii adecvate, vom aloca doar echipe mobile împreună cu tot ce au nevoie pentru 

a efectua vaccinarea în spaţiile deja amenajate", a explicat, marţi, şeful CNCAV. 

 

El a precizat că judeţele în care vor fi dislocate centre mobile pentru vaccinarea 

anti-COVID sunt Arad, Bacău, Constanţa, Ilfov, Maramureş, Mehedinţi şi Sibiu. 

 

Valeriu Gheorghiţă a informat că pentru centrele mobile vor fi distribuite, pentru 

moment, vaccinuri de la compania Moderna, care permit din punct de vedere 

logistic organizarea activităţilor, având în vedere stabilitatea la temperaturi 

obişnuite, de plus 2 - 8 grade Celsius, pentru 30 de zile. 

 

 

https://www.agerpres.ro/sanatate/2021/04/20/video-valeriu-gheorghita-de-maine-incepe-activitatea-de-vaccinare-anti-covid-prin-centrele-mobile--699895
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"Au fost stabilite şi o serie de criterii de organizare a activităţii de vaccinare, în 

mod deosebit prin intermediul operatorilor economici, operatorii privaţi. Aşa cum 

s-a menţionat deja, vorbim de angajaţii proprii, de angajaţii altor operatori 

economici cu care sunt în relaţie contractuală, precum şi membrii familiei acestora. 

Vorbim de cele trei tipuri de vaccinuri disponibile, nu vorbim doar de un vaccin 

disponibil", a spus medicul militar.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cetățenii români din Republica Moldova vor putea să se vaccineze anti 

Covid în centre din România. Întrevedere Maia Sandu - Florin Cîțu 

Cetăţenii români din Republica Moldova vor avea posibilitatea de a se imuniza anti 

Covid în centre de vaccinare din România, indiferent dacă deţin sau nu domiciliul 

în ţară. Este unul dintre subiectele abordate la întrevederea de la București dintre 

premierul Florin Cîţu și preşedintele Republicii Moldova, Maia Sandu. 

"Am discutat cu doamna preşedinte Maia Sandu despre condiţiile în care cetăţenii 

români din Republica Moldova să aibă posibilitatea să se imunizeze împotriva 

COVID-19 în centre de vaccinare din România, indiferent dacă deţin sau nu 

domiciliu în ţară", a scris Florin Cîţu pe Facebook. 

“Cea mai sigură cale pentru a depăşi cu bine criza sanitară şi a reveni la o viaţă 

normală”, a mai spus Florin Cîțu. 

Premierul a amintit sprijinul ofreit de România Republicii Moldova în lupta cu 

pandemia, prin donaţia de vaccinuri şi echipamente sanitare. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Klaus Iohannis și Maia Sandu, întrevedere la Cotroceni: România va 

continua să sprijine parcursul european al Republicii Moldova 

Președintele Klaus Iohannis a avut, marți, o întrevedere cu Maia Sandu, președinta 

Republicii Moldova, la Palatul Cotroceni.  
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Cei doi președinți au discutat legat de pandemia de Covid-19 dar și de Parteneriatul 

Strategic bilateral și de relațiile privilegiate dintre cele două state. Șefa statului 

moldovean a exprimat mulțumiri pentru susținerea oferită de România în ce 

privește gestionarea pandemiei de coronavirus. 

„Președintele României, Klaus Iohannis, a avut marți, 20 aprilie 2021, la Palatul 

Cotroceni, o întrevedere cu Președintele Republicii Moldova, Maia Sandu. 

Cu această ocazie, cei doi șefi de stat au analizat stadiul implementării proiectelor 

convenite cu ocazia vizitei Președintelui României la Chișinău, la data de 29 

decembrie 2020. Astfel, în 2021, România a donat Republicii Moldova 

echipamente medicale și de protecție împotriva COVID-19 în valoare de 2,3 

milioane de euro, precum și o cantitate de peste 200.000 de vaccinuri, urmând ca în 

etapa următoare să realizeze și donația celor 6.000 de tone de motorină destinată 

agricultorilor din Republica Moldova. 

Președintele Klaus Iohannis a reiterat mesajul ferm de susținere pentru agenda de 

reforme promovată de Președintele Maia Sandu, în spiritul Parteneriatului Strategic 

bilateral și al relațiilor privilegiate dintre cele două state. 

Totodată, Președintele României a transmis că țara noastră va continua să sprijine 

parcursul european al Republicii Moldova și a subliniat că România rămâne 

principalul partener al cetățenilor Republicii Moldova, evidențiind în acest sens 

sprijinul consistent oferit în vederea gestionării pandemiei de COVID-19. 

Președintele Republicii Moldova a exprimat mulțumiri pentru susținerea oferită de 

România, mai ales în contextul dificil generat de pandemia de COVID-19. De 

asemenea, Președintele Maia Sandu a apreciat sprijinul României pentru calea 

europeană a Republicii Moldova, subliniind că va continua eforturile pentru 

implementarea agendei de reforme, în spirit democratic și european. 

Cei doi președinți au convenit continuarea dialogului bilateral la nivel înalt în 

vederea aprofundării cooperării pe mai multe dimensiuni, în special în ceea ce 

privește proiectele bilaterale de importanță strategică, cu accent pe cele din 

domeniile energiei, transporturilor, precum și al educației sau sănătății.  
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Obiectivul principal al acestei cooperări rămâne asigurarea dezvoltării sustenabile 

a Republicii Moldova și conectării sale ireversibile la spațiul european”, se arată 

într-un comunicat al Administrației Prezidențiale. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 România este pe harta mare: Consiliul Uniunii Europene a adoptat 

regulamentul de instituire a Centrului Cyber la Bucureşti 

Consiliul Uniunii Europene a adoptat marţi regulamentul de instituire a Centrului 

Cyber la Bucureşti, a anunţat ministrul Finanţelor, Alexandru Nazare, pe 

Facebook. 

"Consiliul Uniunii Europene a adoptat astăzi regulamentul de instituire a Centrului 

Cyber la Bucureşti. La nivel intern, am demarat deja procedurile de 

operaţionalizare în cadrul grupului de lucru interinstituţional coordonat de către 

Ministerul Finanţelor, iar decizia Consiliului de astăzi reprezintă un pas important 

spre îndeplinirea acestui obiectiv", a scris Nazare pe reţeaua de socializare. 

Acesta a adăugat că se aşteaptă adoptarea finală a regulamentului de către 

Parlamentul European şi publicarea în Jurnalul Oficial al UE, "astfel încât să 

punem România pe harta agenţiilor europene şi să construim aici un pol important 

de expertiză tehnologică în materie de securitate cibernetică", scrie Agerpres.ro. 

Consiliul European a adoptat marţi regulamentul de instituire a Centrului de 

competenţe în materie de securitate cibernetică, cu sediul la Bucureşti, în România, 

următorul pas fiind adoptarea finală de către Parlamentul European, se arată într-un 

comunicat al Consiliului. 

UE intenţionează să sporească securitatea internetului şi a altor reţele şi sisteme 

informatice esenţiale prin înfiinţarea unui Centru de competenţe în materie de 

securitate cibernetică, pentru a pune în comun investiţiile în cercetarea, tehnologia 

şi dezvoltarea industrială în materie de securitate cibernetică. Noul organism, care 

va avea sediul la Bucureşti, va canaliza în special finanţarea legată de securitatea 

cibernetică din programul Orizont Europa şi din programul Europa digitală. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/alexandru-nazare_3685.html
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Acest "Centru european industrial, tehnologic şi de cercetare în materie de 

securitate cibernetică" va colabora cu o reţea de centre naţionale de coordonare 

desemnate de statele membre. 

De asemenea, centrul va aduce laolaltă principalele părţi interesate europene, 

inclusiv industria de profil, instituţiile academice şi de cercetare, precum şi alte 

asociaţii relevante ale societăţii civile, pentru a forma o comunitate de competenţe 

în materie de securitate cibernetică, cu scopul de a consolida şi a disemina know-

how-ul în materie de securitate cibernetică în întreaga UE. 

"Noul centru de competenţe în materie de securitate cibernetică şi noua reţea vor 

juca un rol esenţial în asigurarea securităţii infrastructurii digitale pe care atât de 

mulţi dintre noi o utilizăm zilnic pentru muncă şi activităţi recreative, precum şi a 

sistemelor şi a reţelelor informatice în domenii vitale, cum ar fi sănătatea, 

transporturile, energia, pieţele financiare şi sistemele bancare. De asemenea, acesta 

va stimula competitivitatea la nivel mondial a industriei securităţii cibernetice a 

UE, în special a IMM-urilor, şi va consolida poziţia noastră de lider şi autonomia 

noastră strategică în domeniul securităţii cibernetice", a declarat Mariana Vieira da 

Silva, ministru de stat portughez. Portugalia deţine până în iunie preşedinţia 

semestrială a Consiliului European. 

Centrul de competenţe va coopera strâns cu Agenţia Uniunii Europene pentru 

Securitate Cibernetică (ENISA). 

Votul de marţi, prin procedură scrisă, semnifică adoptarea de către Consiliu a 

poziţiei sale în primă lectură. Actul legislativ trebuie acum să fie adoptat de 

Parlamentul European în a doua lectură înainte de a fi publicat în Jurnalul Oficial 

al UE. Regulamentul va intra în vigoare la 20 de zile după publicare. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/mariana-vieira-da-silva_8920.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/mariana-vieira-da-silva_8920.html
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 Industria prelucrătoare (exportatoare) a pierdut anul trecut peste 100 de mii 

de angajați, iar agricultura peste 96 de mii. Rata generală de ocupare a scăzut 

anul trecut în România, singurul segment de populație cu activitate în creștere 

fiind cel cu vârste între 55 și 64 de ani. 

Statistica oficială arată că în anul pandemiei (2020) în România s-au pierdut în 

total peste 81 de mii de locuri de muncă, dar unele sectoare au făcut mai multe 

concedieri, în timp ce în altele numărul angajaților a crescut. 

Astfel, comparativ cu anul 2019, scăderi mai importante ale numărului de persoane 

ocupate s-au înregistrat în industria prelucrătoare (-101,9 mii persoane) şi în 

agricultură (-96,5 mii persoane). 

Cele mai semnificative creşteri faţă de anul precedent s-au înregistrat în comerţ 

(+38,7 mii persoane) şi construcții (+22,1 mii persoane). 

Date oficiale, oferite de Institutul Național de Statistică, arată că în anul 2020 rata 

de ocupare a populaţiei în vârstă de muncă (15-64 ani) a fost de 65,6%, în scădere 

faţă de anul anterior cu 0,2 puncte procentuale. 

Populația activă se menține sub 9 milioane de persoane, dintre care 452 de mii își 

caută activ de lucru, iar 8,5 milioane sunt fie salariați (6,4 milioane, inclusiv 

angajați la negru), fie patroni, lucrători pe cont propriu, lucrători familiali 

neremuneraţi sau membri ai unei societăţi agricole. 
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Rata de ocupare este în scădere pe toate categoriile de vârstă față de anul anterior, 

cu excepția celei cuprinse între 55 și 64 de ani: 

 24,6%, pentru categoria 15-24 de ani (-0,1%) 

 80,6% pentru categoria 25-54 de ani (-0,8%) 

 48,5% pentru categoria 54-65 de ani (+0,7%) 

 6,8% pentru categoria de peste 65 de ani (-0,7%) 

 

Nivelul cel mai ridicat al ratei de ocupare pentru persoanele în vârstă de muncă s-a 

înregistrat în rândul absolvenţilor învăţământului superior (88,8%). Erau ocupate 

68,1% dintre persoanele cu nivel mediu de educaţie şi numai 43,4% dintre cele cu 

nivel scăzut de educaţie. 

Salariaţii, în scădere faţă de anul precedent (-81 mii persoane), au deţinut în 

continuare cea mai mare pondere (76,2%) în totalul populaţiei ocupate. În anul 

2020 lucrătorii pe cont propriu şi lucrătorii familiali neremuneraţi reprezentau 

22,6% din populaţia ocupată. 

Ponderi însemnate în totalul populaţiei ocupate deţineau şi muncitorii calificaţi 

(15,8%), lucrătorii în domeniul serviciilor (15,7%) şi specialiştii în diverse domenii 

de activitate (15,5%). 
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Din totalul persoanelor ocupate, 20,5% lucrau în sectorul agricol, 29,7% în 

industrie sau construcţii şi 49,8% în servicii. În activităţile neagricole erau ocupate 

6.774 mii persoane, ponderi semnificative în rândul acestora fiind deţinute de cele 

care îşi desfăşurau activitatea în industria prelucrătoare (22,7%), comerţ (19,3%) şi 

construcţii (10,9%). 

Din totalul persoanelor ocupate în anul 2020 au lucrat cu program parţial 581 mii 

persoane (6,8%). Marea majoritate a persoanelor ocupate cu program parţial lucrau 

în sectorul agricol (83,4%). 

(Sursa: INSSE) 

 

 Ministrul Mediului admite existența unei mafii în jurul activităților cu 

deșeuri: E o luptă continuă cu această mafie. Trebuie să stabilim modalitatea 

prin care putem limita accesul în țară a deșeurilor aduse din străinătate 

Ministrul Mediului Tánczos Barna arată că gunoaiele constituie o gravă problemă 

pentru România, având în vedere că nu există pus la punct un sistem organizat 

pentru colectarea selectivă și depozitarea ecologică a deșeurillor. Acesta a admis, 

în emsiune la Digi24, că există o mafie în jurul activităților cu deșeuri și că 

„Ministerul e într-o luptă continuă”. 

Tánczos Barna a subliniat că există multiple activități ilegale care se învărt în jurul 

deșeurilor, inclusiv în ce privește importul de deșuri ca materie primă pentru 

industria de reciclare. Crearea unei structuri mafiote a fost posibilă și din pricina 

faptului că la noi în țară nu există un sistem pus la punct care să asigure materie de 

calitare pentru industria de reciclare de care dispunem. 

„În mod pardoxal, în România există o adevărată industrie de reciclare, însă statul 

nu e capabil să ofere materie pentru această industrie de reciclare. Este o anomalie, 

să ai industria de reciclare, dar să nu ai un sistem organizat care să facă tot procesul 

de colectere selectivă a deșeurilor, de tratare, de transport și depozitare. Totate 

acestea constituie o provocare uriașă pentru MInisterul Mediului”, a comentat 

Tánczos Barna, apreciind că din cauza acestor lipsuri au apărut și activitățile 

ilegale. 
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Atâta timp cât în Uniunea Europeană este permis transportul/exportul deșeurilor 

reciclabile, nu e de mirare că în țara noastră apar camioane cu deșeuri, având în 

vedere cererea mare de materie primă pentru industria de reciclare. 

Tánczos a explicat că, pentru a asigura cât de cât un control în privința importului 

de deșeuri, se lucrează la o procedură prin care să poată fi limitat accesul în 

anumite puncte vamale. 

„Trebuie să avem o modalitate de control, să scanăm camioanele, să verificăm ce 

se transportă, de unde se transportă”, a explicat ministrul. 

El a mai spus că a fost depistat în județul Bihor, un mecanism de transport ilegal de 

deșeuri din afara țării. „Veneau camioanele din Italia, aveau un sistem de ditribuire 

a deșeurilor prin centre din Cluj și din alte județe”, a comentat ministrul. 

Ministrul apreciază că primarii sunt de vină pentru că România nu are încă un 

sistem bine pus la punct de selecție, colectare și depozitare a deșeurilor în sistem 

integrat, ecologic, pentru că nu au acorat prioritate problemei deșeurilor. 

„Nu pot să concep să mai câștige alegerile un primar care nu s-a descurcat să 

soluționeze problema colectării și depozitarii deșeurilor (…) În ce ne privește 

(referire la Minister – n.red), nu iertăm pe nimeni, intrăm cu Garda de Mediu peste 

tot,  că sunt primării, proprietari privați, nu contează, vom aplica amenzi la greu să 

simtă că doare”, a conchis ministrul. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Exporturile de deșeuri din Uniunea Europeană au crescut cu 75% în 2020, 

comparativ cu 2004. Cea mai mare cantitate ajunge în Turcia, urmată de 

India și Marea Britanie. 
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În 2020, exporturile de deșeuri din UE către țări din afara blocului comunitar au 

atins 32,7 milioane de tone, o creștere de 75% din 2004. În schimb, importurile de 

deșeuri au scăzut cu 10%, însumând 16 milioane de tone. 

Turcia este principala destinație pentru exporturile de deșeuri din UE, cu un volum 

de aproximativ 13,7 milioane de tone în 2020 – de peste trei ori mai mult decât în 

2004, urmată de India (2,9 milioane de tone), Regatul Unit (1,8 milioane de tone), 

Elveția (1,6 milioane de tone), Norvegia (1,5 milioane de tone), Indonezia și 

Pakistan (ambele 1,4 milioane de tone). 

În ultimii ani, Pakistanul a crescut semnificativ ca destinație pentru deșeurile din 

UE, cu volume în creștere de la 0,1 milioane de tone în 2004 la 1,4 milioane de 

tone în 2020. În contrast puternic, exporturile UE de deșeuri către China au scăzut 

de la un vârf de 10,1 milioane de tone în 2009 la 0,6 milioane de tone în 2020. 

În 2020, exporturile de deșeuri de metale feroase (fier și oțel) din UE s-au ridicat la 

17,4 milioane de tone, reprezentând mai mult de jumătate (53%) din toate 

exporturile de deșeuri. Destinația principală a fost tot Turcia, cu 11,8 milioane de 

tone.  

 

UE a importat 4,1 milioane de tone de deșeuri de metale feroase, aproape o treime 

(32%) provenind din Regatul Unit. 

Deși la un nivel mult mai scăzut, cantități considerabile de deșeuri de hârtie au fost 

exportate din UE.  
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Cele 6,1 milioane de tone exportate au reprezentat aproape o cincime (19%) din 

exporturile de deșeuri ale UE în 2020. 1,6 milioane de tone (26%) din acestea au 

fost destinate Indiei, 1,2 milioane de tone (20%) Indoneziei și 0,9 milioane de tone 

(15%) Turciei.  

UE a importat 2,2 milioane de tone de deșeuri de hârtie, iar cea mai mare cantitate 

(0,9 milioane de tone, sau 41%) a provenit din Regatul Unit. 

(Sursa: Eurostat) 

 

 UE discută cu SUA pentru ca pașaportul Covid să fie „compatibil” 

Comisia Europeană a început discuțiile cu SUA pentru pentru a stabili condițiile în 

care certificatul european de vaccinare anti-COVID-19 să fie folosit și în 

America.   

''Suntem în contact cu SUA privind certificatul verde digital, inclusiv chestiunea 

coerenţei şi compatibilităţii'', a declarat purtătorul de cuvânt comunitar Christian 

Wigand, citat de agenţia EFE. 

Contactele pe acest subiect între Bruxelles şi Washington s-au desfăşurat 

deocamdată la nivel tehnic, iar miercuri vor discuta această problemă comisarul 

european pentru justiţie Didier Reynders şi secretarul de stat american pentru 

securitate naţională Alejandro Mayorkas. 

Purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene a adăugat că aceasta a ''primit mult 

interes din partea altor ţări'' în problema certificatului de vaccinare, dar fără să 

menţioneze dacă au fost iniţiate contacte similare, el insistând că prioritatea acum 

este ca certificatul să funcţioneze în interiorul UE, informează Agerpres. 

Acest ''certificat verde'' digital va permite o mai bună mobilitate între statele UE în 

contextul pandemiei COVID-19, posesorii documentului (în format fizic sau 

digital) putând să dovedească cu acesta că au fost vaccinaţi anti-COVID-19, că au 

fost testaţi negativ în urma unei probe PCR recente sau că sunt imunizaţi în urma 

unei infectări de care s-au vindecat, evitând astfel restricţiile (carantină, testare) în 

ţara de destinaţie. 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/ddn-20210420-1?redirect=%2Feurostat%2Fnews%2Fwhats-new
https://www.agerpres.ro/mondorama/2021/04/20/comisia-europeana-incearca-o-coordonare-cu-sua-in-privinta-certificatului-de-vaccinare-anti-covid-19--700020?fbclid=IwAR1sdkvtazKyENIhNc6pKaMM61PTepv-4iUDp2Fsdhtpob-YG8nA7ieSdNY
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Certificatul se va baza pe un cadru european armonizat, dar unele state membre ale 

UE au început deja să instituie propriile certificate. 

Comisarul Didier Reynders a subliniat că folosirea acestui certificat în alte scopuri 

decât libertatea de circulaţie este o decizie ce revine statelor membre, dar în orice 

caz trebuie respectată legislaţia europeană, mai ales în ce priveşte datele personale. 

El a declarat săptămâna trecută că se aşteaptă ca certificatul digital de vaccinare 

european anti-COVID-19 să fie demarat mai întâi cu un proiect pilot la începutul 

lunii iunie, astfel încât sistemul complet şi reglementările care-l însoţesc să intre 

vigoare la sfârşitul aceleiaşi luni, odată cu începerea sezonului estival. 

Statele UE trebuie să ajungă până atunci la un acord pentru a stabili criteriile care 

să stea la baza documentului, inclusiv măsuri pentru evitarea discriminării 

persoanelor nevaccinate, şi în final este nevoie de asemenea de aprobarea 

Parlamentului European. 

(Sursa: Agerpres) 

 


